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Protokół 

z posiedzenia Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 

w dniu 20.11.2020 r. w trybie wideokonferencji.  

 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji. 
2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji. 
3. Omówienie i zaopiniowanie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2030. 
4. Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu Województwa Śląskiego na rok 2021. 
5. Sprawy różne. 
 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji.  
 

Posiedzenie otworzył Zastępca Przewodniczącej Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -   

Pan Bartłomiej Kowalski. Powitał członków komisji oraz zaproszonych gości.   

Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji /12 osób/ na 12 

Członków Komisji.  

Proponowany porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 2.  

Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji. 
 
Nikt nie wniósł uwag i zastrzeżeń do protokołów. 

Na podstawie § 44m ust. 2 Statutu Województwa Śląskiego protokół do którego 
nie wniesiono zastrzeżeń został przyjęty. 
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Ad.3 
Omówienie i zaopiniowanie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2030. 
 
Zastępca Przewodniczącej Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -   
Pan Bartłomiej Kowalski, poprosił Skarbnika Województwa Śląskiego o zabranie głosu. 
 
Skarbnik Województwa Śląskiego, Pani Elżbieta Stolorz – Krzisz, powiedziała, że WPF 2021 
– 2030 obejmuje po raz trzeci z rzędu ten sam okres czasowy i nie ma potrzeby wydłużania 
go ponieważ wszystkie zobowiązania zgodnie z ustawą będą spłacone. Powiedziała, że 
uchwała Sejmiku w sprawie WPF ma trzy załączniki, pierwszy z nich to sama prognoza czyli 
zestawienie danych finansowych, opracowany wzór zgodnie z rozporządzenie Ministra 
Finansów, który obejmuje dochody, wydatki budżetu, przychody i rozchody budżetu. Dodała, 
że następnym ważnym elementem jest kwota długu i wskaźniki spłaty zobowiązań. 
Powiedziała, że ten dokument i jego zrównoważenie jest podstawą do drugiego załącznika, 
pozwala on zawierając przedsięwzięcia wieloletnie podejmować zobowiązania w formie 
podpisywania umów, udzielania zleceń na wieloletnie przedsięwzięcia bieżące i majątkowe  
w podziale na te, które są realizowane z udziałem środków unijnych i te ze środków 
własnych. Powiedziała, że obligatoryjną częścią uchwały budżetowej jest załącznik trzeci – 
objaśnienia przyjętych wartości do WPF. Dodała, że oprócz wykazania dokumentów, które 
były podstawą opracowania tej prognozy, wspomniana metodologia opracowania z sierpnia 
2020 r. wytyczne Ministerstwa Finansów co do jednolitych wskaźników 
makroekonomicznych, którymi przelicza się na kolejne lata wielkości dochodów wydatków, 
sprawozdanie z wykonania budżetu za trzy kwartały, informacja dla Zarządów Województw  
z pisma Ministra Finansów o planowanych szacowanych dochodach z udziałów podatków 
dochodowych od osób fizycznych oraz wielkości subwencji. Dodała, że są to dane  
z projektu ustawy budżetowej i zostaną potwierdzone i zmienione po uchwaleniu budżetu.  
Dopowiedziała, że istotnym elementem jest kwota długu, która widnieje na str. 17.  Dodała,  
że na str. 18 jest tabela w której są wymienione kwoty kredytów razem z zadaniami. 
Powiedziała, że jest konieczność wyliczenia wskaźnika realnego i wskaźnika dopuszczalnego 
zgodnie z ustawą o Finansach Publicznych.  Dodała, że roczne obciążenie długiem, wskaźnik 
realny wynosi 7,85%, wskaźnik dopuszczalny to 29,94% co oznacza, że sytuacja w zakresie 
zadłużenia Województwa nie jest najgorsza. Powiedziała, że nie obowiązuje już wskaźnik 
limitu 60%, który wynika z konstytucji dla budżetu państwa. Dopowiedziała, że w przypadku 
samorządu wyliczona jest kwota długu dochodu ogółem. Powiedziała, że województwo na 
koniec przyszłego roku osiągnie wskaźnik 44,5%. Dodała, że tarcze antykryzysowe pozwalają 
zwiększyć ten limit do 80% do końca tego roku i ma być przedłużone na przyszły rok.  
 
Zastępca Przewodniczącej Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -   
Pan Bartłomiej Kowalski, poprosił o zaopiniowanie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2021 – 2030.  
 
Głosowanie: 
Za: 7, Przeciw: 0, Wstrzymało się: 5  
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Ad.4 
Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu Województwa Śląskiego na rok 2021. 
 
Zastępca Przewodniczącej Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -   
Pan Bartłomiej Kowalski, poprosił Skarbnika Województwa Śląskiego o zabranie głosu. 
 
Skarbnik Województwa Śląskiego, Pani Elżbieta Stolorz – Krzisz, Powiedziała, że projekt 
budżetu na 2021 rok to jest pierwszy rok prognozy, jest on przedstawiony w ogólnych 
zarysach, dochody, wydatki, wynik, przychody, rozchody, w dokumencie drugim zostaje 
precyzyjnie rozpisany. Powiedziała, że projekt jest bogatszy o jeden dokument, jest to 
załącznik nr. 4 opisujący zadania wybrane do realizacji w ramach II edycji Budżetu 
Obywatelskiego. Dodała, że na ten rok za zgodą RIO było ujęte w rezerwie celowej, której w 
styczniu nastąpiło rozwiązanie i rozpoczęcie realizacji tych zadań, teraz już musi to być pełny 
załącznik do uchwały budżetowej. Dodała, że część trzecia to materiały informacyjno - 
porównawcze do projektu budżetu. Powiedziała, że w założeniu do budżetu w sierpniu 
Zarząd przyjął zmniejszenie dochodów i wydatków o 10 %, tak na to wskazywały wtedy  
i dzisiaj rzeczywiste wpływy z dwóch głównych dochodów województwa – PIT oraz CIT. 
Dodała, że to spowodowało, że są to wielkości kwoty mniejsze i dla zrównoważenia budżetu, 
biorąc pod uwagę obowiązek spłaty kredytów bankowych na przyszły rok w wysokości 78 
mln zł. Powiedziała, że w przychodach jest spłata pożyczek udzielonym zakładom opieki 
zdrowotnej w kwocie 11,950 mln zł., taka kwota wynika z zawartych umów i harmonogramu 
spłaty tych pożyczek. Dodała, że została umieszczona kwota 86,367 mln zł.  
z nierozdzielonego w tym roku wyniku za rok 2019. Dopowiedziała, że po analizie Zarząd 
proponuje zaciągniecie kredytu w wysokości 274 mln zł., w czym 78 mln na spłatę kredytu, 
170 mln na drogi i pozostała kwota to Planetarium i Opera w Bytomiu. Powiedziała, że tabela 
na str. 156 pokazuje wszystkie źródła dochodów, bo to spełnia zasady szczegółowości 
budżetu. Powiedziała, że dla Zarządu są trzy zadania priorytetowe: 35 mln zł. na pokrycie 
ujemnego wyniku, Regionalne Przewozy Osób  i pokrycie kosztów napraw taboru kolejowego 
w kwocie 34 mln zł.  
 
Członek komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji – Pani Katarzyna Stachowicz,  
Zapytała w jaki sposób została wyliczona kwota dla Programu „Klub” oraz czy były już 
realizowane jakieś zadania z tego Programu.  
 
Dyrektor Departamentu Sportu, Pan Paweł Rassek:  
Odpowiedział, że kwota została ustalona po ubiegłorocznym Programie, który dobiega 
końca. Dodał, że była to kwota 800 tys. zł. i to zadanie w pełni zostało zrealizowane i już jest 
rozliczane. Dodał, że do zadania przystąpiło ponad 300 klubów, natomiast dofinansowanie 
otrzymało 76. Dopowiedział, że Zarząd podjął decyzję żeby w projekcie na 2021 rok tą kwotę 
zwiększyć do 1,1 mln zł. Dodał, że we wnioskach dodatkowych Pan Marszałek chciał tą kwotę 
podnieść ponieważ zainteresowanie tym programem jest bardzo duże.   
 
Zastępca Przewodniczącej Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji, Pan Jarosław Szczęsny: 
Powiedział, że Program „Klub” to ogromny sukces, dodał, że wnioskował do Pana Marszałka  
o zwiększenie kwoty.  Dopowiedział, że małe kluby mają problemy finansowe przy obecnej 
sytuacji pandemicznej i dla niektórych to będą jedyne środki na realizację swoich celów  
i zadań. Zapytał jaki jest na przyszły rok zaplanowany budżet Stadionu Śląskiego.  
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Dyrektor Departamentu Sportu, Pan Paweł Rassek:  
Odpowiedział, że kwota zostanie zwiększona ponieważ w przyszłym roku na Stadionie 
Śląskim odbędą się Drużynowe Mistrzostwa Świata w Sztafetach oraz miesiąc później 
Drużynowe Mistrzostwa w Lekkoatletyce.   
 
  
Zastępca Przewodniczącej Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -   
Pan Bartłomiej Kowalski, poprosił o przegłosowanie projektu budżetu Województwa 
Śląskiego na rok 2021:  
 
Głosowanie: 
Za: 7, Przeciw: 0, Wstrzymało się: 5  
 
 
 
Ad.5 
Sprawy różne.  
 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji -   
Pan Bartłomiej Kowalski, poprosił członków komisji o przesyłanie drogą mailową propozycji  
do planu pracy komisji na 2021 rok.  
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Zastępca Przewodniczącej Komisji Sportu, Turystyki  
i Rekreacji -  Pan Bartłomiej Kowalski, zamknął posiedzenie Komisji. 
 

 

 

 

Bartłomiej Kowalski  

 

 

Zastępca Przewodniczącej  

Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 

 

Protokół sporządził: 

Łukasz Krawczyk  


